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Milí spoluobčané, 
máme za sebou polovinu letních prázdnin, je to také 
doba zasloužených dovolených a já věřím, že i vy jste 
si užili dovolenou podle svých představ. Vzhledem k létu 
a okurkové sezóně nebudu volit žádná „těžká“ témata. 
Víceméně se vrátím ke dvěma budišovským kulturním 
událostem roku, a sice Budišovským Letnicím a oslavě 
150 let vzniku SDH v Budišově nad Budišovkou, zbytek 
zmíním telegraficky ve střípcích.
Kdo byl na Letnicích, tak si užil 2 dny pohody s námi (po-
kud nebyl zrovna ve stánku). Za mě to byl jeden z nejlep-
ších ročníků. Jsem rád, že lidé po těžkých covidových lé-
tech nezanevřeli na kulturu a opětovně se vrací. Podruhé 
obohatilo sobotní program Letnicové burácení a i letos 
to bylo super. Letnice také pomáhají v rámci řezbářské 
soutěže a následné dražbě sochy, kdy se pro Marcela 
Mitického vybralo 22 000 Kč. 

Jsme malý lokální festival, proto se snažíme, aby větši-
na stánkařů byli soukromníci, spolky z Budišova a okolí. 
Letnicový realizační tým to pro vás návštěvníky chystá 
už jedenáctý rok, někdy jsme možná už vyhořelí, una-
vení z chystání a úklidu (stárneme☺), ale pochvaly nás 
vždy nakopnou a ženou dál. Za týden po Letnicích už 
jsme s Pepou Poljakem u piva bilancovali letošní ročník 
a plánovali rok 2024. Jediné, co prozradím, že termín 
bude 21. – 22. 6. 2024.  Hlavním důvodem, proč zmi-
ňuji Letnice, je poděkování všem, co pomohli, aby 
Letnice byly takové, jaké jsou. V prvé řadě tedy or-
ganizačnímu týmu v čele s El Presidentem festivalu 
Pepou, pracovníkům SVČ, MěÚ, Technických služeb, 
Lesů, našim hasičům, manželce za poskytnutí areálu 
kempu, zapojeným spolkům, dobrovolníkům, řezbářům, 
fotografům apod. Povedené burácení jsem již zmiňo-
val, to si vzali na starost pánové R. Pecník a M. Švi-
dra společně s kolegy z AMK a dobrovolníky – pánové 
díky. Nelze vyjmenovat všechny, snad jsem ty hlavní 

aktéry zmínil. Nesmíme opomenout naše sponzory, bez 
jejichž podpory se neobejdeme a moc si toho vážíme. 
O tom, že Letnice jsou již pojmem, svědčí sobotní ná-
vštěva nového hejtmana MSK p. Jana Krkošky. Obdr-
želi jsme také individuální dotaci z rozpočtu MSK ve 
výši 50 000 Kč na pořádání Letnic, což potěší. I kole-
gům starostům z Oder a Vítkova jsme mohli ukázat, jak 
v Budišově „umíme“ dělat fesťák my, ale zde to není 
o soutěžení, spíše se zdravě hecujeme, neboť každý 
to dělá po svém. Samozřejmě pochvala od nich potěší. 
Nejdůležitější jsou spokojení návštěvníci, kteří se další 
rok vrátí v hojnějším počtu. My se pokusíme udržet na-
stavenou vysokou laťku. Takže za rok na viděnou.
V sobotu 15. července zorganizovali naši hasiči oslavu 
150 let vzniku SDH v Budišově nad Budišovkou. Pro-
gram byl bohatý, začal ráno na náměstí a končil v pozd-
ních nočních hodinách na hřišti. Oslavy jsme spojili se 
slavnostním otevřením nově zrekonstruované požární 
zbrojnice. Na oslavu významného jubilea přijeli i vzácní 
hosté. Do Budišova přijel náměstek ministra vnitra p. 
Kaňa, velitel HZS MSK brig. gen. Kuchař a velitel zá-
chranného útvaru v Hlučíně brig. gen. Kareš, dále veli-
telé stanic v Hlučíně, Vítkově a zástupci okolních SDH. 
Naši hosté přijeli již dopoledne, po uvítání na radnici 
jsme si prohlédli hasičskou techniku na náměstí a poté 
jsme společně poobědvali se zástupci SDH v Budišo-
vě p. Morkesem a Mitickým, zasloužilými hasiči, rad-
ními a bývalým starostou p. Vrchoveckým. Poté jsme 
společně s hosty slavnostně přestřihli pásku před ha-
sičárnou a následovala prohlídka zrekonstruovaných 
prostor. Pro připomenutí: celkové náklady na přístavbu 
garáže a kompletní rekonstrukci hasičárny byly 9,6 mil., 
z toho dotace z MV činila 3,8 mil., z MSK 1,9 mil. No 
a pak jsme ještě zažádali o 200 tis. na vybavení z MAS 
Opavsko. Podíl města tedy činil na celé akci 4 mil. Jako 
starostu města mě velmi potěšilo, slyšet chválu na naše 
hasiče pod vedením Tomáše Indráka z úst krajského 
velitele hasičů gen. Kuchaře. Naše JPO II je zde v naší 
oblasti nepostradatelná. Tímto bych chtěl ještě jednou 
moc a moc poděkovat za práci našich hasičů pro měs-
to a jeho občany. Nejen těm vysloužilým hasičům, ale 
i stávajícím. Hasičům přeji vše nejlepší do dalších let, 
věřím, že se na vás budeme moct spolehnout jako do-
posud. Jako zástupce města mohu slíbit, že budete mít 
naši podporu i v budoucnu. Jinak samotné oslavy byly 
skvěle zvládnuté se zajímavým programem, takže díky 
všem. 
Závěrem svého letního příspěvku bych rád zmínil paní 
Mirku Zatloukalovou, která na tehdejší MNV v Budišově 
nastoupila v roce 1986 a pracovala zde až do letošní-
ho jara, kdy odešla na zasloužený důchod. Je to úcty-
hodná doba, co pracovala na městském úřadě. Vždy 
ochotně pomáhala, radila občanům s věcmi týkající se 
pozemků, převodů či prodejů. Mirko děkujeme, přejeme 
hlavně zdraví a také hodně sil při zahrádkaření a hlídá-
ní vnoučat.   
Hezký a pohodový zbytek léta přeji.

Ing. Patrik Schramm, starosta města

Slovo starosty
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Střípky z radnice

Zastupitelstvo

•	 Město bude pořizovat v rámci zvýšení bezpečnosti na 
komunikacích 3 nové měřiče rychlosti, které budou 
umístěny na vjezdu do Podlesí, na vjezdu do Budišo-
va směrem od Svatoňovic a v Guntramovicích u bý-
valé školy.

•	 Byla dokončena akce s názvem „Rekonstrukce více-
účelového hřiště s umělým povrchem v Budišově 
nad Budišovkou“. Celkové náklady na výměnu umě-
lého povrchu činily 800 tis. Kč, akce byla spolufinanco-
vaná z dotace od NSA (Národně sportovní agentura). 
Město investovalo navíc do výměny horní vrstvy podlo-
ží, srovnání a zhutnění cca 300 tis. Kč.

•	 V rámci dotačního titulu MSK Podpora znevýhodně-
ných oblastí Moravskoslezského kraje 2023 jsme zís-
kali dotaci ve výši 2,4 mil. Kč na rekonstrukci so-
ciálního zařízení a infrastruktury ve Skiareálu Horní 
Guntramovice. Celkové náklady činí 3,5 mil Kč. Se 
stavbou chceme začít hned na jaře 2024 tak, aby v lis-
topadu toho roku bylo hotovo.

•	 V rámci podané dotační žádosti v MAS Opavsko jsme 
prošli úspěšně hodnocením s žádostí na akci „Rekon-
strukce chodníků na ul. Generála Svobody“. Čeká-
me jen na potvrzení z MMR (Ministerstvo pro místní 
rozvoj). Výše dotace činí 2,8 mil Kč, celkové náklady 
činí 2,95 mil. Kč. Připravujeme veřejnou zakázku, před-
poklad zahájení prací je podzim 2023 nebo jaro 2024, 
to bude záležet na termínu potvrzení dotace z MMR. 

•	 Venkovský mikroregion Moravice byl úspěšný 
s dotační žádostí „Předcházení vzniku komunálního 
odpadu v obcích Mikroregionu Moravice“, kdy bude 
pořízeno do obcí nádobí, nick-nacky (omyvatelné ke-
límky) a myčky kelímků. Budišov má zažádáno o 5 000 
ks nick-nacků, dále nové nádobí do Kulturního domu 
a školy v Guntramovicích. Součástí akce je i pořízení 

profi gastro myčky kelímků, kterou si obce budou moci 
půjčovat na své akce. Cílem je snížení produkce ko-
munálního odpadu na kulturních a společenských ak-
cích v mikroregionu.

•	 Na konci měsíce proběhlo asfaltování komunikací 
dvou lokalit ve městě. První byla ulice Českosloven-
ské armády od Střediska volné času okolo Dětského 
domova nahoru a druhou komunikace od firmy Černín 
okolo Lesní správy a stavebnin na hlavní cestu. Zde 
se měnily i odtokové poměry. Tyto práce realizovala 
firma Grande Solution a stály 900 tis Kč (včetně vyas-
faltování manipulační plochy na městské pile). V po-
lovině srpna bude firma KARETA asfaltovat komuni-
kaci v Podlesí od hlavní křižovatky za točnu autobusů 
v délce cca 200 m. Tam byl špatný stav, už jsme nene-
chávali na jaře opravovat výtluky vzhledem k tomu, že 
se to pak bude celé frézovat. Náklady budou necelých 
700 tis. Kč.

•	 Stavba skateparku je již předaná, čekalo se na do-
končení zahradnických prací. Část valů jsme nechali 
osadit půdopokryvnými keři skalníky, protože by zde 
bylo komplikované založit a udržovat trávník. Na za-
čátku srpna začíná firma KARETA budovat stěnu z pa-
lisád v místě zatáčky u záchytných nádrží, abychom se 
zde vešli s in-line dráhou a zajistili, že se se na dráhu 
nebude vyplavovat zemina. Souběžně firma bude při-
pravovat in-line ovál a práce by měly být dokončeny 
v polovině srpna asfaltováním. Budou provedeny finál-
ní terénní úpravy, doplníme nějaké lavičky. Do konce 
srpna bude asi ještě skatepark oplocen, aby se vše za-
zelenalo, areál slavnostně otevřeme v září. Náklady 
na vybudování palisádové stěny a in-line dráhy budou 
činit 950 tis. Kč.

Ing. Patrik Schramm, starosta města

Text usnesení byl upraven v souladu se zákonem č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů a o změně některých 
zákonů, ve znění pozdějších předpisů. Občané uvedení v § 16 (občané České republiky s trvalým bydlištěm na 
území obce a fyzické osoby vlastnící na území obce nemovitost) a v § 17 (cizí stání občané, kteří jsou v obci hlášeni 
k trvalému pobytu, stanoví-li tak mezinárodní smlouva) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), ve znění 
pozdějších předpisů, mají právo na neupravený text usnesení, který je k dispozici na sekretariátu vedení města, Ha-
laškovo náměstí 2, Budišov nad Budišovkou.

6. zastupitelstvo města konané dne 31. května 2023
(přítomno: 9 členů zastupitelstva města;
omluveni: Mgr. Kamila Molková, Vojtěch Mitický;
další přítomní: MěÚ – Mgr. Michaela Vondráčková,  
Ing. Hana Dlouhá; Jaroslav Stadler
jednání řídil: Ing. Patrik Schramm, starosta města)
V souladu s § 84 zákona o obcích zastupitelstvo:
•	 schvaluje program jednání zasedání zastupitelstva 

města;
 (11 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
•	 volí předsedu komise pro přípravu návrhu usnesení 

zastupitelstva města Mgr. Ivanu Tomandlovou a čle-
ny komise pro přípravu návrhu usnesení zastupitel-
stva města MUDr. Věru Mikulíkovou a Ing. Rostislava 

Kyncla;
 (10 pro, 0, proti, 0 se zdrželo, 1 nebyl přítomen hlaso-

vání – Ing. Rostislav Kyncl)
•	 volí ověřovatele zápisu Ing. Pavla Brodského a Ond-

řeje Morkese;
•	 schvaluje zprávu o činnosti finančního výboru zastu-

pitelstva města za rok 2022 dle přiloženého materiálu;
 (11 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
•	 schvaluje plán činnosti finančního výboru zastupitel-

stva města na rok 2023 dle přiloženého materiálu; 
(11 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)

•	 schvaluje zprávu o činnosti kontrolního výboru zastu-
pitelstva města za rok 2022 dle přiloženého materiálu;

 (11 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
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•	 schvaluje plán činnosti kontrolního výboru zastupitel-
stva města na rok 2023 dle přiloženého materiálu; 

 (11 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
•	 schvaluje pracovně právní vztahy zastupitelů Města 

Budišov nad Budišovkou podle § 84 odst. 2 písm. p) 
zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (Obecní zřízení), ve 
znění pozdějších předpisů ve volebním období 2022-
2026, panu Ing. Pavlu Brodskému, Mgr. Natálii Jaššo-
vé, Mgr. Ivaně Tomandlové, Ondřeji Morkesovi a Voj-
těchu Mitickému dle přiložených podkladů;

 (11 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
•	 schvaluje poskytnutí návratné finanční výpomoci 

Středisku volného času Budišov nad Budišovkou, pří-
spěvkové organizaci na předfinancování projektu „Ci-
zojazyčné muzeum“ v celkové výši 250 000 Kč, s ter-
mínem splatnosti 31.12.2023;

 (11 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
•	 schvaluje veřejnoprávní smlouvu mezi Střediskem 

volného času Budišov nad Budišovkou, příspěvkovou 
organizací a Městem Budišov nad Budišovkou, jejímž 
předmětem je poskytnutí návratné finanční výpomo-
ci dle bodu 1) tohoto usnesení a přiložené smlouvy, 
s termínem splatnosti 31.12.2023 a pověřuje starostu 
města podpisem smlouvy;

 (11 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
•	 schvaluje poskytnutí neinvestiční dotace s vyúčtová-

ním do 31.12.2023 příspěvkové organizaci Středisko 
volného času Budišov nad Budišovkou, příspěvko-
vá organizace, na úhradu nákladů spojených s rea-
lizací projektu „Interaktivní muzeum“ v celkové výši 
114 170 Kč;

 (11 pro, 0 proti, 0 se zdrželo) 
•	 schvaluje úpravu závazných ukazatelů Základní ško-

ly Budišov nad Budišovku, příspěvková organizace na 
rok 2023: 
upravený závazný ukazatel na rok 2023: 
- příspěvek na provoz 2 780 400 Kč 
- příspěvek na odpisy 98 230 Kč 
- dotace na investice s vyúčtováním 679 000 Kč 
- dotace na investice s vyúčtováním 110 000 Kč 
Celkem = 3 667 630 Kč;
(11 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)

•	 schvaluje zvýšení závazných ukazatelů Mateřské 
škole Budišov nad Budišovkou, okres Opava, příspěv-
ková organizace, neinvestiční příspěvek na provoz 
o 23 471 Kč, upravený závazný ukazatel na rok 2023 
= 1 453 471 Kč;

 (11 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
•	 Ing. Slavomír Jaššo se omlouvá za pozdní příchod;
•	 Roman Pecník se omlouvá za pozdní příchod;
•	 schvaluje poskytnutí dotace z rozpočtu města Budi-

šov nad Budišovkou ve výši 50 000 Kč na spolufinan-
cování 5. výzvy kotlíkových dotací v Moravskoslez-
ském kraji, a to Moravskoslezskému kraji; schvalu-
je smlouvu o poskytnutí dotace a pověřuje starostu 
města podpisem této smlouvy;

 (13 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
•	 schvaluje Strategický rozvojový dokument města Bu-

dišov nad Budišovkou na roky 2023-2025; 
 (13 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
•	 schvaluje bezúplatný převod pozemků do majetku 

města – darovací smlouva, katastrální území Budišov 

nad Budišovkou: 
 parcela č. 3450/1, ostatní plocha – díl „h“
 parcela č. 3568/11, ostatní plocha – dle GP p.č. 

3568/63, 2568/64, 3568/67, 3568/11 díl „e“ a „g“ par-
cela č. 3568/12, ostatní plocha – díl „f“

 parcela č. 4692, ostatní plocha – díl „i“
 dárce Moravskoslezský kraj, zastoupený SSMSK, 

p.o., obdarovaný město Budišov nad Budišovkou 
a pověřuje starostu města podpisem smlouvy;

 (13 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
•	 schvaluje Zprávu o činnosti městské policie za rok 

2022.
 (13 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)

7. zastupitelstvo města konané dne 28. června 2023
(přítomno: 9 členů zastupitelstva města;
omluveni: Ing. Slavomír Jaššo, Bc. Pavla Krásová,  
Dis., MUDr. Věra Mikulíková, Mgr. Kamila Molková,  
Roman Pecník, Desanka Sekerková;
další přítomní: MěÚ – Mgr. Michaela Vondráčková,  
Ing. Hana Dlouhá; Ing. Jana Modelská;
jednání řídil: Ing. Patrik Schramm, starosta města)
V souladu s § 84 zákona o obcích zastupitelstvo:
•	 schvaluje program jednání s doplněním bodů č. 17-20;
 (9 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
•	 volí předsedu komise pro přípravu návrhu usnesení 

zastupitelstva města Ing. Pavla Brodského a členy 
komise pro přípravu návrhu usnesení zastupitelstva 
města Ondřeje Morkese a Vojtěcha Mitického;

 (9 pro, 0, proti, 0 se zdrželo)
•	 volí ověřovatele zápisu Mgr. Natálii Jaššovou a Aloise 

Bečicu;
•	 schvaluje výši dotací na obnovu exteriéru památkově 

významných staveb na území města Budišov nad Bu-
dišovkou pro rok 2023 dle přiloženého materiálu;

 (9 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
•	 schvaluje novou výši nájemného takto: 
 Byt kategorie A: nájemné 77 Kč/m2

 Byt kategorie B: nájemné 63 Kč/m2

 Byt kategorie C: nájemné 50 Kč/m2

 Byt kategorie N: dům na ulici Partyzánská č.p. 278: 
nájemné 105 Kč/m2 (celková rekonstrukce domu), 
dále schvaluje, že nájemné může být pronajímatelem 
jednostranně zvyšováno vždy k datu 1. 7. až do výše 
odpovídající kladnému procentu meziroční inflace, vy-
hlášenému Českým statistickým úřadem za předchozí 
kalendářní rok, nejvýše však o 10 %. Ke zvýšení ná-
jemného dojde pouze v případě, že pronajímatel zvý-
šení nájemného nájemci písemně oznámí nejpozději 
do 31. 5. daného roku; 

 (9 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
•	 schvaluje kupní smlouvu číslo KSP/2005/2023 v rám-

ci stavby IV-12-8023146 Budišov nad Budišovkou, p. 
č. 1173, rozš. kNN, č. kontaktu 1134642431, jejímž 
předmětem jsou dva sloupy – podpěrný bod nízkého 
napětí č. PB 621 a 621A a pověřuje starostu města 
podpisem smlouvy;

 (9 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
•	 schvaluje převod pozemku z majetku města katas-

trální území Staré Oldřůvky:
 pozemek p. č. 886/5, ostatní plocha (část parce-

ly o výměře cca 100 m2) p. R. K., za kupní cenu ve 
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výši 170 Kč/m2 a pověřuje starostu města podpisem 
smlouvy;

 (9 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
•	 schvaluje převod pozemku z majetku města katas-

trální území Budišov nad Budišovkou:
 pozemek p. č. 212/14, ostatní plocha, o výměře 9 m2 

(část o ploše cca 2 m2)  
 pozemek p. č. 212/3, ostatní plocha, o výměře 

217 m2 (část o ploše cca 6 m2) p. A. T. za kupní cenu 
ve výši 350 Kč/m2 a pověřuje starostu města podpi-
sem smlouvy;

 (9 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
•	 schvaluje převod pozemků z majetku města katastrál-

ní území Guntramovice:
 pozemek p. č. 2021, ostatní plocha, o výměře 674 m2 
 pozemek p. č. 122/1, ostatní plocha, část o výměře cca 

250 m2

 pozemek p. č. 1591, ostatní plocha, část o výměře cca 
200 m2

 pozemek p. č. 292, zahrada, o výměře 493 m2, p. J. U. 
za kupní cenu pozemku p. č. 292 ve výši 88 740 Kč, kup-
ní cenu pozemku p. č. 2021 ve výši 124 320 Kč a kupní 
cenu pozemku p. č. 1591, p. č. 122/1 ve výši 180 Kč/
m2 a pověřuje starostu města podpisem smlouvy;

 (9 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
•	 schvaluje Zásady pro nájem a pacht pozemků ve 

vlastnictví města Budišov nad Budišovkou upravující 
základní pravidla pro uzavírání nájemních smluv a pa-
chtovních smluv, jimiž město přenechává pozemek, 
jehož je vlastníkem, do nájmu nebo do pachtu, zpra-
cované pod č.j. MUBU 288/2023, nabývající účinnosti 
dne 1.7.2023; 

 (9 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
•	 schvaluje účetní závěrku Města Budišov nad Budi-

šovkou k 31. 12. 2022 dle přiložených materiálů; 
 (9 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
•	 schvaluje Závěrečný účet Města Budišov nad Budi-

šovkou za rok 2022 a vyslovuje souhlas s celoročního 
hospodařením Města Budišov nad Budišovkou za rok 
2022 bez výhrad;

 (9 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
•	 schvaluje Zprávu o výsledku přezkoumání hospoda-

ření Města Budišov nad Budišovkou za rok 2022 s vý-
hradami (příloha B. zprávy) a schvaluje přijatá opat-
ření k nápravě zjištěných nedostatků 

 (9 pro, 0 proti, 0 se zdrželo) 
•	 schvaluje poskytnutí návratné finanční výpomoci Zá-

kladní škole Budišov nad Budišovkou na předfinanco-
vání projektu „Zahrada učitelka 2“ ve výši 553 575 Kč, 
s termínem splatnosti 31. 12. 2024; schvaluje veřej-
noprávní smlouvu o poskytnutí návratné finanční vý-
pomoci a pověřuje starostu města podpisem smlouvy;

 (9 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)

•	 schvaluje poskytnutí návratné finanční výpomoci DH 
ČMS – Sbor dobrovolných hasičů Budišov nad Budi-
šovkou na předfinancování akce u příležitosti 150 let 
HZS v Budišově nad Budišovkou ve výši 80 000 Kč 
s termínem splatnosti 31. 12. 2023; schvaluje přilo-
ženou veřejnoprávní smlouvu a pověřuje starostu 
města podpisem smlouvy;

 (9 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
•	 schvaluje zapojení ZŠ Budišov nad Budišovkou 

do programu Moravskoslezského kraje „Bezplat-
né stravování ve školách pro 1. pololetí školního 
roku 2023/2024“. Číslo účtu pro vyúčtování dotace 
a převod peněz mezi MSK a zřizovatelem školy je 
190253817/0300;

 (9 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
•	 bere na vědomí finanční zhodnocení lyžařské sezó-

ny 2022/2023 skiareálu Horní Guntramovice;
 (9 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
•	 schvaluje revizi Popisu spolupráce v oblasti soci-

álního začleňování města Budišov nad Budišovkou 
s odborem (Agenturou) pro sociální začleňování 
MMR ČR a pověřuje radu města k projednávání 
a schvalování revizí Popisu spolupráce v oblasti so-
ciálního začleňování;

 (9 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
•	 schvaluje Smlouvu o poskytnutí dotace z rozpočtu 

Moravskoslezského kraje v rámci dotačního progra-
mu „Podpora znevýhodněných oblastí Moravsko-
slezského kraje 2023“ na realizaci projektu Skiareál 
Horní Guntramovice - rekonstrukce sociálního zaří-
zení a infrastruktury, maximálně ve výši 2 425 000 Kč 
a pověřuje starostu města podpisem smlouvy;

 (9 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
•	 bere na vědomí Závěrečný účet Venkovského mi-

kroregionu Moravice a účetní závěrku VMM za rok 
2022 včetně všech příloh;

 (9 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
•	 schvaluje dar od společnosti Women for Women, 

o. p. s. pro ZŠ Budišov nad Budišovkou, za účelem 
stravování 55 dětí základní školy ve výši 137 700 Kč 
na období od 4. 9. 2023 do 31. 12. 2023 (I. etapa)

 (9 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
•	 schvaluje dar od společnosti Women for Women, 

o. p. s. pro ZŠ Budišov nad Budišovkou, za účelem 
stravování 55 dětí základní školy ve výši 214 812 Kč 
na období od 1. 1. 2024 do 30. 6. 2024 (II. etapa);

 (9 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
•	 schvaluje vyúčtování neinvestiční dotace na pro-

voz sportovní haly dle smlouvy o poskytnutí dotace 
na kompenzaci nákladů veřejné služby za období 
1-12/2022 dle přiloženého materiálu.

 (9 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)

Informace ke zrušenému autobusovému spoji
Dotazovali se mě obyvatelé Starých Oldřůvek, proč byl 
zrušen jeden spoj k nim? Oslovil jsem tedy zástupce Ko-
disu, ať nám situaci vysvětlí.
Odpověď: Od změn jízdních řádů k 11. 6. 2023 došlo ke 
zkrácení spoje č. 12 linky 237 z Dvorců do Budišova, 

dále do Oldřůvek již spoj nejezdí. Obratový spoj č. 11 
linky 237 z Oldřůvek do Budišova byl zrušen. Zmiňované 
spoje byly zavedeny k 11. 12. 2022 po prosbě občanky 
z Oldřůvek s tím, že budeme sledovat vytíženost těchto 
spojů. Bohužel, objednatel příměstské autobusové do-
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pravy, kterým je Krajský úřad MSK, rozhodnul o zrušení 
nevytížených spojů v rámci rostoucích nákladů na pří-
městskou autobusovou dopravu. 
Spojem č. 11 linky 237 se za měsíc květen 2023 svezlo 
14 cestujících za 18 pracovních dní. Spojem č. 12 linky 
237 se za květen z Budišova do Oldřůvek svezlo taktéž 
14 cestujících za 18 pracovních dní. 
Důvod, proč nebyly zrušeny spoje na Podlesí, ale do Ol-

dřůvek ano je ten, že spojem č. 11 linky 236 z Budišo-
va do Podlesí cestovalo za měsíc květen 36 cestujících. 
Frekvence cestujících na Podlesí jsou tedy větší než 
u linky 237 do Oldřůvek.
Jen na doplnění, město prozatím neuvažuje o náhradě 
tohoto spoje naší elektro-dodávkou, jak jsme zkoušeli 
v minulosti, kdy se jen potvrdila malá vytíženost spojů.

Ing. Patrik Schramm, starosta města

6. 5. 2023 - 15.30 hod. 
Hlídka MP přijala oznámení, že na ulici Bezr-
učova znečišťovala drůbež chodník a pozemní 
komunikaci – zjištěna majitelka drůbeže, která 
zjednala nápravu, vše uklidila – vyřešeno na 
místě.

11. 5. 2023 - 18.35 hod.
Místní občanka z Guntramovic oznámila, že měla 
na zahradě cizího psa – odchycen, převezen do útul-
ku a následně předán majitelce. 

22. 5. 2023 - 16.41 hod. 
Hlídka MP přijala od místní občanky oznámení, že ve 
dvoře na ulici Partyzánská bylo u její garáže naskladně-
no železo, a tím mělo docházet k vlhnutí stěny – zjištěn 
majitel železa, který zjednal nápravu, vše uklidil a odvezl 
– vyřešeno na místě.

24. 5. 2023 - 18.19 hod.
Hlídka MP přijala oznámení, že na ul. Horská ležel na 
zemi nějaký člověk. Na místě byl zjištěn podnapilý muž 
bez viditelného zranění, který byl za asistence hlídky MP 
odveden do místa pobytu. 

27. 5. 2023 – 10.07 hod.
Policie ČR Vítkov požádala v součinnosti hlídku MP 
o prověření oznámení, že na ul. Berounská (poblíž au-
tobusového stanoviště) se nacházela na zemi podnapilá 

osoba. Na místě byl zjištěn podnapilý muž bez vi-
ditelného zranění, který seděl na lavičce a ná-
sledně odešel směrem k místu svého pobytu.

29. 5. 2023 - 10.12 hod. 
Hlídka MP přijala oznámení, že na ulici Mlýn-

ská strouha bylo nevhodně zaparkováno osob-
ní motorové vozidlo – zjištěn řidič, vozidlo pře-

parkováno – vyřešeno na místě.

09. 6. 2023 - 16.05 hod. 
Hlídka MP přijala od místního občana oznámení, že mu 
před garáží na Halaškovo náměstí parkovalo motorové 
vozidlo, které bránilo ve výjezdu z garáže – zjištěna ři-
dička, která vozidlo přeparkovala – vyřešeno na místě.

16. 6. 2023 - 18.20 hod.
Hlídka MP přijala oznámení, že na ul. Nábřeží ležela na 
zemi nějaká osoba. Na místě byl zjištěn podnapilý muž 
bez viditelného zranění, který byl za asistence hlídky MP 
odveden do místa pobytu. 

20. 6. 2023 - 13.02 hod.
Policie ČR Vítkov požádala v součinnosti hlídku MP 
o prověření oznámení, které přes linku 158 učinila míst-
ní osoba bez domova, že na náměstí Republiky spal na 
zemi muž. Na místě byl podnapilý muž hlídkou MP pro-
buzen, který následně odešel do místa svého pobytu.

Kolektiv strážníků Městské policie Budišov n/B.

ZPRÁVY MĚSTSKÉ POLICIE

Některé události řešené Městskou policií v Budišově n/B. 
v měsíci květen a červen 2023

TESPORT

Novinky ze společnosti TeSport Budišov nad Budišovkou, s.r.o.

Tepelné hospodářství
Až se zima zeptá: „Co jsi dělal v létě?“ My v TeSportu 
krom dalšího odpovíme, že jsme zmodernizovali kotelnu 
B2 na ulici Mírových letnic. Tato rekonstrukce je aktuálně 
v realizaci, hotovo by mělo být na startu letošní topné 
sezony. Provedena bude výměna obou kotlů, vyvložko-
vání komínu, úprava rozvodů a výměna systému měření 
a regulace. Jak nám ukázaly zkušenosti z minulých re-
konstrukcí, výměnou zdroje dojde k úsporám za energie 
a podstatnému vylepšení poměru cena/výkon.

Další podstatnou věcí, kterou jsme v létě provedli, je za-
jištění dodávek plynu na rok 2024 pro všechny kotelny. 
Cena plynu se ustálila a po delší dobu nenastaly větší 
výkyvy a s ohledem na výhled jsme uzavřeli smlouvu 
s dodavatelem plynu za cenu 1 376 Kč/MWh. Bohužel 
ceny energií z předchozích let jsou již hodně vzdálenou 
minulostí, a tak je třeba se připravit na zvýšení ceny tep-
la. S novou kalkulací ceny tepla i s rozpisem záloh na rok 
2024 budeme všechny odběratele tepla včas informovat 
na podzim tohoto roku.    



BUDIŠOVSKÝ ZPRAVODAJ

7

Sport
V červenci byla dokončena rekonstrukce hřiště s umě-
lým povrchem. Došlo ke stržení staré umělky, vyrovná-
ní podkladní vrstvy, pokládce nového umělého povrchu 
a instalaci koše na basketbal. Na umělce je již možno 
sportovat, pro rezervaci termínu volejte správce na tel. 
604 129 804. 
Ve sportovní hale aktuálně probíhají soustředění spor-
tovních oddílů, od září zase najedeme na běžný provoz. 

Ing. Slavomír Jaššo
jednatel společnosti

ŠKOLSTVí

Školní výlety
V minulém čísle Zpravodaje jsme přinesli informaci 
o školním výletu našich sedmáků a osmáků, no a kon-
cem května a hlavně v červnu se do světa vydaly i ostatní 
třídy. Zde nabízíme krátké reportáže:
Čtvrťáci nejsou žádné „béčka“, proto vyrazili na výlet rov-
nou na nejvyšší horu našeho regionu, Praděd. Opáleni 
sluncem, ošleháni větrem, možná i trochu zmrzlí dorazili 
na samý vrchol a někteří odvážní vyjeli ještě výš na roz-
hlednu, aby se pokochali nádhernými panoramaty.
Cestou zpět snad nožky trochu bolely, ale turistika stála 
za to. Žáci spojili příjemné s užitečným - všímali si např. 
turistického značení, informací o národním parku či chrá-
něné krajinné oblasti a společně si výlet užili.
V úterý 6. června se i druháci a třeťáci dočkali a vyrazili 

na školní výlet do Va-
lašského muzea v Rož-
nově pod Radhoštěm. 
V Dřevěném městečku 
a v Mlýnské dolině se 
jim líbilo, poznali, jak lidé 
kdysi dávno žili a praco-
vali.  Viděli opravdovou 
kovárnu i se strašidel-
ným kovářem, mlýn 
s mlynářem i vodníkem, 
pilu a valchu. Po pro-
hlídce, nákupech a sva-
čině je čekal výšlap na 
Radhošť. Dětem se moc 
líbila socha pohanského 
boha Radegasta i krás-
ný výhled na Beskydy.     

V pátek 9. června se žáci tříd 5. B, 6. A a 6. B zúčastnili 
společného školního výletu. První zastávkou programu 
byla komentovaná prohlídka Javoříčských jeskyní. V na-
šich, dost možná nejhezčích, jeskyních si žáci prohlédli 
podzemní komplex chodeb, dómů a propastí, včetně kou-
zelné krápníkové výzdoby. Dnešní osada Javoříčko byla 
dne 5. května roku 1945 vypálena německými jednotkami 
SS, a tak jsme se cestou zastavili u místa posledního od-
počinku 38 javoříčských mužů, kteří byli během události 
popraveni, abychom si s úctou k obětem připomněli onu 
hrůznou událost. Dalším místem naší cesty byl romantic-
ký hrad Bouzov, žákům dobře známý z mnoha českých 
filmů a pohádek. Na závěr naší výpravy nás čekala „vo-

ňavá“ prohlídka Muzea Olomouckých tvarůžků. Žáci byli 
v podnikové prodejně štědří, a tak si ono „hanácké zlato“ 
mohli doma vychutnat i rodiče a příbuzní.

Žáci 5. A vyrazili za dobrodružstvím Olomouckého kraje, 
do samého centra Hané – Olomouce – poměrně roman-
ticky, a sice vlakem. V Olomouci je kromě historického 
centra a Pevnosti poznání čekalo i nakupování ve zná-
mé „Šantovce“ a samozřejmě opět romantika vlakem 
nazpátek.
No a naše nejmenší prvňáčky čekal 14. června krásný 
prosluněný den v Zoo na Svatém kopečku u Olomou-
ce. Vláček, zvířátka, děti nadšené, trochu uchozené, se 
spoustou suvenýrů a zážitků…

Tak snad jsme Vám tímto výčtem také nabídli pár tipů na 
výlety s dětmi, na které se určitě v době volna vydejte, 
protože náš region má co nabídnout!

Pedagogové ZŠ Budišov nad Budišovkou
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V pátek 16. června nás ve školní 
družině čekalo velké překvapení. 
Navštívily nás naše kamarádky Ka-
rinka a Zuzka z organizace Terapie 
s úsměvem, kde se věnují hippote-
rapii pro děti s tělesným postižením. 
Přivedly sebou i svého nádherného 
a úžasného pomocníka Wapinka, 
koníka plemene Paint Horse (dětmi 
správně přeloženo jako barevný kůň). 
Pověděly nám spoustu zajímavostí 

o koních, jejich využití dříve a dnes, 
o tom, čemu se věnují, co vůbec hi-

ppoterapie je a jak dětem pomáhá, 
a poučily je i o správném přístupu ke 
koníkům. Zážitkem bylo už samotné 
mazlení s Wapinkem a co teprve sve-
zení! I když to bylo opravdu vysoko, 
všichni odvážlivci potvrdili, že rčení 
„Nejkrásnější pohled na svět je z koň-
ského hřbetu“, je pravda pravdoucí. 
Karince a Zuzce všichni moc děkuje-
me a těšíme se na další spolupráci.

Martina Volková, vychovatelka ŠD

Terapie s úsměvem

Poklad ve školní družině

HEC olympiáda

Rok utekl jako voda, prázdniny už stojí přímo za dveřmi, 
a to znamená, že zase přišel čas skřítka Prázdnináčka. 
V úterý 27. 6. opět stejně jako vloni navštívil děti ve škol-
ní družině a připravil pro ně hledání pokladu. Trošku nás 
sice zaskočilo počasí, jenže skřítek je filuta a myslel na 
vše. Připravil pro děti soutěže i uvnitř školní družiny. Če-
kaly na ně různé úkoly - hod míčkem na cíl, Kimova hra, 
kresba našeho skřítka a dokonce i jeřábnická zkouška. 
Za každý splněný úkol získaly děti jednu indicii, která jim 
napověděla, kde je ten vzácný poklad ukryt. I když jsme 
si chvíli museli lámat hlavičky, vyšlo to! Poklad jsme našli 
a stál za to.

Martina Volková, vychovatelka ŠD

V rámci oslavy Dne dětí proběhla v pátek 2. června v areálu 
lesoparku akce „Hec olympiáda“ a já marně vzpomínám, kdy 
jsme s ní začali, každopádně jsem pyšná na to, že jsem stála 
u jejího zrodu.
Už dlouhá léta si žáci měří své síly v netradičních disciplínách 
a letos tomu nebylo jinak. Navíc jsme letošní ročník o pár dis-
ciplín rozšířili, protože jsme měli návštěvu – školu z Dvorců - 
a myslím, že hosté byli akcí nadšeni. Soutěže jsou postaveny 
tak, aby žáci zapojili všechny své schopnosti: šikovnost, hbitost, 
rychlost, ale i důvtip a paměť. Letošní ročník se vydařil i díky 
počasí, protože i sluníčko bylo na naše ptákoviny zvědavé…

Mgr. Lenka Galová



BUDIŠOVSKÝ ZPRAVODAJ

9

Škola slaví 100 let
V letošním roce uplyne 100 od za-
ložení české školy v Budišově nad 
Budišovkou. Ač Československá re-
publika vznikla roku 1918, tak české 
školství bylo v Budišově probuzeno 
s lehkým zpožděním. Důvod je po-
měrně logický: historie našeho města 
až do vzniku republiky, jeho  mezivá-
lečné období až do odsunu německé-
ho obyvatelstva v letech 1945-1946 
je úzce spjato s obyvateli německé 
národnosti, kteří zde bydleli, tudíž ta 
pravá historie českého školství začí-

ná výrazně později, ač zde budova 
školy u radnice stojí již od roku 1877. 
Z dochovaných pramenů např. víme, 
že v letech 1928/29 (školní rok) cho-
dilo do školy 21 českých žáků, české 
školství tak v Budišově zakládá svou 
historii sice rokem 1923, ale s po-
měrně malou účastí (skutečný nárůst 
a naplnění tříd českými obyvateli lze 
čekat až s příchodem dosídlenců po 
2. světové válce). 
Ale datum je datum, je to datum 
krásně kulaté, proto jsme se v rámci 
pedagogického sboru rozhodli spo-
jit toto datum s tradiční akcí, kterou 
je školní Akademie. Ta se sice neo-
dehrává v termínu zahájení školního 
roku, nýbrž na jeho konci, ale tento 
„nepodstatný“ organizační detail byl 

tak nějak zatlačen do pozadí a Aka-
demii jsme letos uzpůsobili právě sto-
letému výročí. Byl to dozajista skvělý 
odborný nápad kolegy Kuby Zatlou-
kala, aby si každá třída připravila pro 
určité historické období scénku, diva-
dlo, vystoupení – no prostě nač si kdo 
troufne. Šlo hlavně o to, aby to naše 
komediantství bylo vhodně rozpro-
střeno v rovině té kulaté stovky let.  
A tak v pátek 23. června v 16 hodin 
v kulturním domě měli diváci možnost 
zhlédnout parodii sokolského cvičení 
stejně jako spartakiádu, zkoušení 
u tabule z období znalostí dnes již 
naprosto nepodstatných stejně jako 
téma, které by bylo před 100 i méně 
lety v žánru sci-fi: ukázku online vý-
uky. Žáci a jejich učitelé hýřili vtipem 

i důvtipem, mrštností, tancem i zpě-
vem. A 90minutové představení za-
končené vlastní žákovskou coverver-
zí písně „Za 100 let“ uběhlo skutečně 
velmi rychle.
Ale když už byl důvod k oslavě, roz-
hodli jsme se pro žáky i rodiče tuto 
akci doprovodit něčím navíc: ve foyer 
kulturního domu bylo možné zhléd-
nout historické fotografie (ty tedy 
i z doby starší než 100 let) a některé 
školní dokumenty. Pro žáky, mládež 
i jejich rodiče pak byla od 19 hodin 
připravena „večerní tancovačka“, jejíž 
dýdžejování zastal kolega Tomáš Od-
strčil. Ale nebyla to jen tancovačka, 
která na žáky čekala: byla přichys-
tána bohatá tombola, občerstvení, 
fotokoutek, a došlo i na zábavné hry, 
které nakonec sklidily velký potlesk. 
Takže kdo mohl a měl čas, dobře 
se bavil, pojedl a popil (samozřejmě 
jen nealko!), a s ohledem na ohlasy 
na tuto akci si jako parta lidí, kteří ve 
škole společně bojujeme za peda-
gogické i společenské cíle, můžeme 
říci, že jsme tu stovku dobře oslavili!
Akademii školy je možné zhlédnout 
stále na webu (sociální síť, webové 
stránky). Historické dobové mate-
riály, dokumenty a fotografie opět 
ukážeme ještě v tomto roce během 
Budišovského adventu při příležitosti 
školního jarmarku – to bude jistě větší 
klid a čas k rozjímání nad dobou dáv-
nou minulou. 
Na závěr mi dovolte jménem mým, 
ale i jménem všech pracovníků ško-
ly popřát žákům a rodičům hezké 
prázdniny a dovolenou, a naší ma-
lebné budišovské škole ještě tolik 
krásných let, kolik bude pro její žáky 
potřeba!

Natálie Jaššová a zaměstnanci  
ZŠ Budišov nad Budišovkou
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Červen je měsícem ukončení školní-
ho roku. V září přijde další školní rok, 
to všichni víme. Přesto jsou okamži-
ky, kdy občas toto ukončení má i jiný 
rozměr: a sice v okamžiku, kdy těch-
to devět let pravidelného rytmu škol-
ního roku najednou skončí. Skončí 
oněch dlouhých devět let, které jste 
trávili z velké části společně se svý-
mi spolužáky, kamarády, učiteli, pro-
stě s těmi, které máte i nemáte rádi, 
kdy jste se učili, bavili, nudili, prostě 
žili ten prostý školní život, tu nudu, tu 

pakárnu, jak občas puboši říkají.
Pro 15 žáků letošní deváté třídy tím-
to způsobem byla povinná školní 
docházka v červnu ukončena. Pro 
mnohé z nich to nebylo jednodu-
chých devět let, a nebyly to snadné 
roky ani pro nás, učitele. Jsou to 
žáci, které v jejich pubertálním vý-
voji postihly covidové uzavírky škol, 
ale také rušení kroužků a přišlo i na 
velké omezení přátelských kontaktů. 
Masivně se rozvinulo spojení přes 
digitální technologie, sítě, virtuální 

třídy. No prostě něco, co by při ná-
stupu těchto žáků do 1. ročníku moh-
lo znít spíš jako hudba z Marsu než 
jako běžná školní realita. Nakonec 
se s touto skutečností většina z nich 
nějak poprala, veskrze dobře. 
I pro školu byl ročník vycházející de-
vítky specifický a svým způsobem 
také jiný: škola zajistila vzdělávání 
handicapovaného žáka, Kuby Bač-
kovského, což by ovšem bez pomoci 
rodiny, paní asistentky, ale také zři-
zovatele, který přispěl např. na vy-
budování bezbariérového zázemí, 
nebylo možné. Nás všechny i tato 
skutečnost posunula dál.
Díky sledování oněch devíti let vi-
díme, jak se děti proměňují: svým 
vzhledem, chováním, směřováním 
k tomu, co je táhne. Jejich budouc-
nost neumíme předurčit, na to je pří-
liš brzo, ale můžeme jim přát, aby to 
dobré, co se za oněch devět let na-
učili, ve svém životě bohatě zúročili 
a aby jim to bylo ku prospěchu. To 
je nakonec posláním školy i přáním 
nás, učitelů.
Mgr. Natálie Jaššová, ředitelka školy

V končícím i začínajícím školním 
roce jsme zapojeni spolu s dalšími 
školami do projektu Podpora rov-
ných příležitostí, který se zaměřuje 
na školy s vyšším podílem žáků ze 
sociálně znevýhodněného prostředí. 
V rámci projektu se ve škole ve vyš-
ší míře věnujeme podpůrným aktivi-
tám žáků, jako je např. doučování, 
psychosociální intervence, realizace 
preventivních programů, vzdělávání 
a koučování vedení školy. V projek-
tu působí na personálních pozicích 
také asistenti a sociální pedagog. 
A právě poslední zmiňovaný je často 
klíčovým prvkem při realizaci mnoha 
skutečností, které by bez jeho aktivi-
zace nebyly možné.
Sociální pedagog se ve školním roce 
22-23 podílel na organizaci preven-
tivních programů pro všechny žáky 
školy – ve spolupráci s jinými orga-
nizacemi jsme realizovali 7 různých 
preventivních programů. Některé 

programy (Bezpečí především!, Ši-
kana a co s ní?, Vánoční program 
žáků 8. ročníku pro I. stupeň) reali-
zoval sociální pedagog zcela sám.
Důležitá je jeho práce preventivní 
i v oblasti výchovných komisí a pří-
padových konferencí, které se konají 
za přítomnosti rodičů, u konferencí 
se jedná také o přítomnost pracov-
níka OSPODu Vítkov. Výchovných 
komisí bylo svoláno 18 a nejčastěji 

byla řešena problematická docházka 
žáků. Případové konference na úze-
mí školy proběhly 4, dvakrát se pak 
sociální pedagog účastnil konferencí 
přímo na OSPOD Vítkov.
Časově i odborně náročná je práce 
při vyhotovování zpráv pro další or-
gány činné v řízeních. Sociální peda-
gog ve školním roce zaslal 21 zpráv 
na Odbor sociálně-právní ochrany 
dětí ve Vítkově, kde nejčastěji byla 
řešena absence žáků a nevyhovující 
sociální poměry, 12 zpráv putovalo 
na Policii České republiky, a 1 zprá-
va na Českou obchodní inspekci, 
protože nám byl oznámen prodej ne-
vhodných výrobků nezletilým žákům 
školy.
Úzká spolupráce probíhá i s dalšími 
organizacemi – zejména mateřskou 
školou, Centrem inkluze, Sociálně
-aktivizační službou pro rodiny s dět-
mi (SVČ Vítkov). Individuálně se so-
ciální pedagog věnuje také žákům 

Rozloučení s absolventy 2023

Vyhodnocení projektu PROP ve školním roce 2022-2023
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– v tomto roce proběhlo celkem 68 pohovorů se žáky, 
kteří řešili často i své osobní problémy. Činnost je nutná 
i v terénu – sociální pedagog působí pravidelně v domá-
cím prostředí rodin a v letošním roce provedl buď v místě 
školy či v místě bydliště žáků 82 intervencí přímo s rodiči. 
Zejména apeloval na docházku.
Přes všechna čísla, která snad mohou působit hrozivě, 
je nutné podotknout, že díky činnosti sociálního peda-
goga a v úzké spolupráci s třídním učitelem a dalšími 
pracovníky školy (asistenty, vychovateli, ale i provozními 
zaměstnanci), žáky a rodinami samotnými se nám spíše 
daří podporovat rodiny ve smyslu důvěry a podpory ke 
škole, daří se nám včas řešit problémy, které jsou skryté 
pod povrchem, a zpravidla poměrně rychle rozkrýváme 
i problémy začínající šikany, sebepoškozování žáků aj. 
Sociální pedagog a další pracovníci školy (speciální 
pedagog, učitelé, výchovný poradce a vedení školy) se 
pravidelně setkávají na poradách „Školního poradenské-
ho pracoviště“, řeší aktuální problémy a navrhují včasná 

řešení a prevenci.
V závěru je tedy nutné zdůraznit, že projekt Podpory 
rovných příležitostí mj. i díky práci sociálního pedagoga 
dává smysl nám, škole, žákům a – věřím – i rodičům.

Mgr. Natálie Jaššová, ředitelka školy

Jak už se stalo naším milým pravi-
dlem, i letos na jaře se děti zúčastni-
ly kurzu plavání se školkou. Za celý 
školní rok se stihne vystřídat dvacet 
předškolních dětí. Děti mají vodu 

rády, a i když se některé z počátku 
trošku bojí, po pár lekcích si zvyk-
nou na prostředí i pomůcky a pobyt 
ve vodě si užívají. Postupně se se-
známí se základy plaveckých stylů, 
a aby výuka nebyla pro děti náročná 
nebo nudná, učí se lovit hračky, ská-
kat z pontonů, později i šipku. Nebo 
se potápět pro hračky a na závěr se 
sklouznou na klouzačce do vody. 
Protože lekce plavání probíhají ve 
Dvorcích v Turistcentru, využíváme 
k dopravě elektromobil TeSportu 
a také nám dopravu pomáhají za-
jišťovat dobrovolní hasiči. Velmi jim 
děkujeme za ochotu. 

Mgr. Kateřina Vlková, učitelka MŠ

Všichni již víme, že první červen patří „nám“, dětem. Je 
to svátek všech dětí na celém světě. A tento den jsme, 
jak se patří, oslavili i v naší mateřské škole. Od samé-
ho rána zde vládla veselá nálada a hned po svačince 
měly děti na zahradě připravené hry a soutěže, které si 

letos pořádně užily. A co by to bylo za oslavu bez tance 
a cukrové vaty? To samozřejmě nemohlo chybět, proto-
že pohled na ulepené, usměvavé a spokojené děti potěší 
srdce nás všech.

Markéta Kešeláková, učitelka MŠ

Den dětí

Plavání se školkou
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Páteční odpoledne  
9. 6. patřilo všem ma-
minkám dětí z naší 
mateřské školky. 
Všechny se totiž se-
šly v kulturním domě, 
aby zhlédly vystou-
pení svých ratolestí. 
Děti od těch nejmen-
ších Berušek a Myši-
ček, přes trošku star-
ší Vrabečky, až po 
předškoláky Čertíky 
a Broučky předvedly 
opravdu parádní vy-
stoupení – tanečky, 
písničky, básničky, 
cirkus – pod vedením 
svých paní učitelek. 
Co na tom, že se sem tam vloudila chybička, vždyť od 
těch nejmenších je to vlastně to nejkrásnější. Za to také 
sklidily obrovský potlesk, a to nejen od maminek, ale od 

všech rodinných příslušníků, kteří se také přišli podívat. 
Velký potlesk také sklidily maminky se svými dětmi za 
taneční vystoupení na píseň „Holky z naší školky“. Děku-
jeme za vaši odvahu stoupnout si před plný sál na prkna, 
která znamenají svět. 

Mgr. Emilie Ščurková, učitelka MŠ

Táta je ten, kdo vás miluje, učí, pod-
poruje, ale také s vámi blbne a dělá 
tisíce dalších věcí. To je ten skvělý, 
silný, super táta, táta s velkým „T“. 
Třetí červnová neděle patří všem 
tatínkům a také Den otců, akce ma-
teřské školy, je již tradiční oslavou 
pro všechny děti a jejich tatínky, dě-
dečky a strýčky.
Odpolední akce na školní zahra-
dě mateřské školy byla plná úkolů, 

zážitků, tvoření i soutěží. Den otců 
pořádala naše mateřská škola ve 
spolupráci s pedagogy a studenty 
z Pedagogické fakulty Univerzity Pa-
lackého v Olomouci – Katedra tech-
nické a informační výchovy a také 
s pedagogy a studenty Střední ško-
ly Odry - obor kadeřnice. Děkujeme 
vám za naše děti, děkujeme za vaši 
práci a čas.
Také chceme poděkovat vám všem, 

kteří jste svůj čas věnovali dětem. 
Děkujeme za ochotu pořádat společ-
ně s námi akci pro naše nejmenší. 
Děkujeme SVČ, SDH Budišov nad 
Budišovkou, DJ Pepovi Dvořákovi, 
děvčatům z KRPŠ + A. Týnové a J. 
Pecníkové, V. Holé a M. Sventkové 
za fotografie, žákům ZŠ Budišov nad 
Budišovkou za pomoc na stanoviš-
tích, J. Holubovi za pomoc a úsměv 
klauna. Také děkujeme všem za-
městnancům mateřské školy za pří-
pravu akce a srdce plné lásky. Velké 
poděkování patří všem maminkám 
a babičkám za všechny koláče, řezy, 
věnečky, sušenky, … které s láskou 
pro vás upekly a které jste na akci 
Den otců mohli ochutnat. 

Bc. Zdeňka Sventková

Den otců v mateřské škole

Jarní vystoupení pro maminky
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Dne 26. 6. 2023 děti z mateř-
ské školy navštívily Domov 
Letokruhy s pásmem básní, 
písní a tanců pro babičky 
a dědečky. Tímto mezigene-
račním setkáváním získávají 
pozitivní zkušenosti jak děti, 
tak i senioři.  Jsem vděčná 
zaměstnancům mateřské 
školy, že jim senioři v našem 
městě nejsou lhostejní a ve-
dou děti k laskavosti a úctě 
ke stáří již v tomto útlém 

věku. Věřím, že laskavost prodlužuje 
život a dodává mu smysl. Vážíme si 
pozvání vedení Domova Letokruhy 
a děkujeme za možnost těchto se-
tkání, které vykouzlí úsměv na tváři 
seniorům i našim dětem. Budeme se 
těšit na další milé setkání. 
                                                                                        

Mgr. Simona Novotná
MŠ Budišov n./B.

Čas utekl jako voda a z našich nej-
menších dětí se najednou stali ško-
láčci. Většina dětí se do školy velmi 
těší a mají již zakoupené nové krás-
né aktovky.
Abychom se s dětmi důstojně rozlou-
čili, připravili jsme pro ně slavnostní 
dopoledne  – „Pasování na školáky“. 
Děti dostaly barevné šerpy, pamět-
ní list a hezký dáreček. Nechybě-
lo i slavnostní fotografování a jako 

sladká tečka výborná cukrová vata. 
Velmi nás potěšila velká účast rodičů 
a spousta krásných květin a dárečků 
pro paní učitelky. Loučení bylo do-
jemné a tekly i slzičky. Bylo to pěkné 
milé dopoledne. 
Přejeme dětem sluníčkové léto a ve 
škole samé krásné známky a spous-
tu prima kamarádů.

Pavla Hasalová, učitelka MŠ

Potěšení pro babičky a dědečky

Slavnostní rozloučení v mateřské škole
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I v letošním roce jsme se těšili 
na výlety, které proběhly v měsí-
ci červnu. Je to takové příjemné 
završení školního roku, kdy děti 
s napětím očekávají, kam pojede-
me na výlet. 
Ti nejmenší, a to třída Berušek, se 
rozhodla, že se s dětmi projdou do 
kempu v Budišově nad Budišov-
kou, kde si pohrály na průlezkách 
a daly si svačinu. 
Třída Myšiček se vydala autobu-
sem do Horní Loděnice, tady si 
děti prohlédly zvířátka jako kozy, 
ovce, oslíka, koně, krmily králíčky 
a jezdily na poníkovi, kdykoliv se 
mohly jít během návštěvy na zví-
řátka podívat. Nakonec si zasko-
tačily na trampolíně a průlezkách 

a jely zpátky do školky. 
Třída Vrabečků se s dětmi vydala zase opačným smě-
rem, a to na pštrosí farmu Vendelín a hrad Vikštejn. Na 
pštrosí farmě jsme s dětmi objevili mapu k pokladu, takže 
jsme po cestě zpátky plnili úkoly, a zjistili jsme, že poklad 
je ukryt na hradě. Děti poklad nakonec našly, snědli jsme 
si svačinu a hurá zpátky do školky. 
Třída Čertíků a Broučků se vydala pěšky kolem přehrady 
Kružberk na Davidův mlýn, kde si hráli v lanovém centru, 
snědli si svačinku a zmrzlinu. Zpátky se už vydali auto-
busem. Všichni jsme z výletu přijeli nadšení a moc jsme 
si výlety užili, už se nemůžeme dočkat, kam pojedeme 
na další.

Bc. Martina Ježová, učitelka MŠ

Celý červen je na odborných školách většinou zaplněn 
závěrečnými zkouškami. Není tomu jinak ani na Střední 
škole, Odry. Od 5. června a v dalších třech týdnech doka-
zovali žáci oborů kadeřník, automechanik, kuchař-číšník 
a masér své dovednosti a vědomosti v částech jednot-
ných závěrečných zkoušek. A dokázali, že se připravo-
vali poctivě, neboť převážná většina z nich převzala na 
konci června výuční listy. Jednotné závěrečné zkoušky 
srovnávají výsledky žáků učebních oborů celé republiky, 
stejně jako státní maturitní zkoušky. A my jsme právem 
hrdí na úspěšnost našich žáků. 
Kromě závěrečných zkoušek byl poslední týden v červnu 
také „výjezdovým“. Třídy se svými třídními učiteli vyrazily 
na výlety, např. do ZOO Lešná, do Prahy, na hrad Helfš-
týn a jinam. Šikovné ruce kadeřníků, pod vedením učitel-
ky odborného výcviku paní Jany Kozákové, česaly a ba-
revně zdobily vlasy dětí na Dni otců v Budišově.  Síly si 
změřila družstva pedagogů a žáků ve florbalovém utká-
ní, které bylo plné nejen sportovního nadšení, ale i dobré 
nálady. Poslední den června, po předání vysvědčení, se 
škola vylidnila, aby se odebrala k „letnímu spánku“. 

Avšak prázdniny se týkají pouze žáků. Pedagogové a za-
městnanci vybírají řádnou dovolenou, nicméně, pořád 
se něco děje. V průběhu prázdnin se buduje pracoviště 
kadeřníků v Bílovci, kam pravidelně jezdí vedení školy 
na kontrolní dny. Rozbíhá se spolupráce se soukromými 
firmami, u kterých budou někteří žáci vykonávat odborný 
výcvik. Jedná se o všechny obory. Žáci oboru kuchař-
číšník budou např. pracovat v Bílově, v Dělnickém domě 
v Odrách, školních jídelnách. Žáci oborů masér v Reha 
centru v Novém Jičíně i v Kopřivnici, kadeřníci v Klieru 
v Ostravě a Opavě, automechanici např. v TQM v Opavě 
apod. Žáci se tak mají možnost seznámit s běžným pro-
vozem mimo a nabýt mnoho důležitých zkušeností pro 
svou vlastní budoucí praxi. 
Celá škola a její odloučená pracoviště se v průběhu léta 
podrobí generální údržbě, aby v září přišli nejen noví 
žáci, ale i ti z vyšších ročníků do pěkného prostředí. 
V létě tedy nezahálíme, chystáme projekty, připravujeme 
nový školní rok. A už se na něj těšíme. 

Mgr. Ludmila Homolová, Střední škola, Odry, p. o. 

Konec školního roku a …?

Červen - čas výletů
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ZÁjMOVÁ SdRužEní, SPORT

150 let Sboru dobrovolných hasičů Budišov nad Budišovkou
Dne 15. července 2023 probíhaly u nás v Budišově osla-
vy 150 let od založení hasičského sboru města. V so-
botu ráno jste mohli vidět na náměstí Republiky několik 
historických a nejmodernějších hasičských vozidel. Mezi 
nejstarší vozidla bezesporu patřil automobil značky Adler 
zapůjčený Sborem dobrovolných hasičů Odry a mezi ty 
nejnovější patřil zodolněný automobil Tatra TITAN z Ha-
sičského záchranného útvaru Hlučín. K vidění byly i další 
automobily z okolních profesionálních a dobrovolných 
sborů. Pro návštěvníky akce byl i velice zajímavý stánek 
s historickými hasičskými předměty od dob Rakouska
-Uherska po 1. republiku.

V 11:30 vyrazil vlajkový průvod od hasičské zbrojnice 
v doprovodu Hasičské kapely z Dolních Životic, který klid-
nou chůzí v extrémně teplém počasí dorazil na náměstí. 
Tam se k průvodu připojila hasičská technika a průvod 
pokračoval zpět ke zbrojnici, u které proběhly slavnostní 

projevy starosty sboru, velitele jednotky, starosty města 
a našich významných hostů, z nichž bych rád zmínil ze-
jména náměstka ministra vnitra pana Mgr. Radka Kaňu, 
krajského ředitele HZS MSK, pana brigádního generála 

STřEdISKO VOLnÉhO čaSu

Olympiáda rybářského kroužku
V neděli 28. 5. 2023 proběhla na dětském rybníku v Bu-
dišově olympiáda rybářského kroužku, při které kluci 
zúročili všechny získané znalosti. 
Osm závodníků se utkalo ve čtyřech disciplínách – lov, 
hod do dálky, vázání háčku na čas a test. Po třech hodi-
nách zápolení se první umístil Matěj Koláček, následo-
vaný Ondrou Tomečkem, Markem Halamíčkem, Ivanem 
Helembaiem, Kristiánem Novákem, Alešem Bečicou, 
Ondrou Skálou a Pepou Halamíčkem. 
Všichni dostali hodnotné ceny, a za to patří velké díky 
sponzorům: Černín, s.r.o; Uniron, s.r.o.; Město Budišov 
nad Budišovkou; SVČ Budišov nad Budišovkou, Linaset 
a.s. a pánové David Ďuriš; Wícha Jan; Ščurek Roman 
a Sova Tomáš. 
Na závěr jsme opekli špekáčky a uzavřeli tak školní rok. 
Všem moc děkuji. Petrův zdar

František Vymětalík,
vedoucí rybářského kroužku Budišov n/B.
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Ing. Radima Kuchaře a velitele záchranného útvaru Hlu-
čín pana brigádního generála Ing. Davida Kareše. Po 
přestřižení pásky si návštěvníci mohli prohlédnout pro-
story nově zrekonstruované hasičské zbrojnice.
Následně byla pro návštěvníky na křižovatce před zbroj-
nicí nachystána simulovaná nehoda nakladače a osob-
ního automobilu. Vyprošťovacích prací se zúčastnili pro-
fesionální hasiči ze stanice Vítkov, taktéž hlídka Policie 
České republiky a Zdravotnická záchranná služba MS 
kraje. Po vyproštění figurantů se mohli návštěvníci se-

známit s technikou, která byla na místě využita. Akce 
dále pokračovala na fotbalovém hřišti, kde vše odstarto-
valy naše malé mažoretky z místní mateřské školky. Po 
jejich skvělém vystoupení byli oceněni někteří naši starší 
členové za příkladnou práci pro sbor v uplynulých letech.
Diváky jsme pobavili několika humornými scénkami vy-
obrazujícími možný vznik našeho sboru před 150 lety. 
Akce vrcholila nástupem všech našich členů, to je ma-
lých Plamínků, současných, a i bývalých hasičů sboru.
Oslavy byly z velké části financovány z rozpočtu Mo-
ravskoslezského kraje v rámci „Dotačního programu na 
podporu sborů dobrovolných hasičů v roce 2023“ (cel-
kem 80 000 Kč), Městem Budišov nad Budišovkou a Au-
tokempem Budišov nad Budišovkou. 
Naše poděkování si zaslouží i skvělý moderátor Pepa 
Dvořák, „holky z naší školky“, KRPŠ, fotbalisti, TeSport 
Budišov nad Budišovkou s.r.o., Technické služby města 
Budišov nad Budišovkou p. o., Lukáš Grepl za firmu InS-
PORTline, která nám zapůjčila elektrické koloběžky k vy-
zkoušení, Hasičský záchranný sbor MS kraje, Zdravot-
nická záchranná služba MS kraje, Policie ČR, sbory dob-
rovolných hasičů z blízkého okolí, policejní potápěč pan 
Mgr. Roman Kudela, naše rodiny, členové SDH a všichni 
ti, kteří nám pomáhali tuto akci uskutečnit.
Uvidíme se za dalších 150 let 😊

Vaši hasiči

Od začátku června samotnému závo-
du předcházelo pomyslné soupeření 
se zemědělci o to, která louka v okolí 
bude posečena nejdříve, aby měla 
travička přijatelnou velikost. A pro-
tože všechno klaplo, mohl 17. červ-
na odstartovat republikový 4. ročník 
stopařského závodu ve třech kate-
goriích – ZM, ZVV1, FPr3. Letošní 
ročník byl co do počtu závodníků 
nejpočetnější, plánování stop se sta-
lo sice složitější, ale mistr stopař Ka-
rel to do metru a do minuty zvládl. 
Po tom, co si každý vylosoval své 
startovní číslo, se jako první na své 
„pracoviště“ odebrala kategorie ZM. 

Málokdo z psovodů měl se závodě-
ním zkušenost, takže nadělali spous-
tu chyb, ale to je ono, je třeba začít, 
osahat si atmosféru trémy a nechat 
si poradit panem rozhodčím. Kate-
gorie ZVV1 už předpokládá určitou 
zkušenost psa i psovoda, ale ani 
tehdy nemusí stopa dopadnout pod-
le plánu. Tady nám k práci psů děla-
la hlavu i práce včel, protože se jim 
vetřelci moc nezamlouvali, ale obě 
strany se naštěstí zdržely výpadů. 
V době, kdy začínala kategorie FPr3, 
už sluníčko docela hřálo, ale na to se 
nehraje, chládek si nevyberete a psi 
už jsou zvyklí pracovat za každých 

podmínek. Bohužel jsou i tací, co 
dokáží pohledem přesvědčit páníč-
ka, jak jsou zrovna teď neskutečně 

Chodský stopařský závod: 4. ročník
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indisponováni a čuchat nemůžou a po odpísknutí se jim 
zázračně rychle elán vrátí…, takhle se mnou zacvičil 
můj Bond. V konečném součtování se stalo to, co dělá 
stopaření alchymiií a královskou disciplínou, favoritům 
se moc nevedlo, dá-li se vůbec 88 a 89 za FPr3 nazvat 
„neúspěchem“, a premiéroví nováčci slavili nejvyšší bed-
nu. Z našich chodských borců stopu ZVV1 čuchal můj 
Cato „naostro“ teprve podruhé v životě za 93 a kromě 
1. místa udělal i nejlepší stopu závodu. Od  Arčila Honza 
v FPr3 určitě oslnivý výkon neočekával a ejhle, ono to 
vyšlo za 92 a 1. místo a na bednu ho doprovodila Agnes 
s Vlastou na 3. místě. To přesně je stopaření, nenaplánu-
jete vůbec nic. Závod vlastně začínal už v pátek, kdy se 
k nám na cvičák sjeli chodští přátelé, co nejsou z Moravy, 
ale třeba až od Prahy. Můj obdiv patří hlavně nováčkům, 
kteří našli kuráž se závodu zúčastnit, a také sponzorům, 
kteří naši akci podpořili: KPCHP, Insportline, Staz, Ca-
nis-prosper, Plot, Raddog, Město Budišov, Gala elektro. 
Stejně tak děkuji kamarádům ze cvičáku, díky kterým vše 
proběhlo hladce. Ještě týden před stopováním jsme se 
rozcvičovali ve Vítkově na každoročním meziklubovém 

klání družstev Budišov-Otice-Vítkov a rozhýbali jsme se 
dobře, závod jsme vyhráli. Odměnou za hektický červen 
byl první týden v červenci, který jsme opět strávili na LVT 
ve Vrbně. A už teď se těšíme na další tábor.  
   

  Mgr. Lenka Galová

Milí přátelé létajících barevných plastových koleček čili 
discgolfu,
v minulém zpravodaji jsem Vám poreferoval o našich pří-
pravách na turnaj 2. discgolfové ligy, který jsme pořádali 
na konci května a kterému jsme dali název Budišovská 
Břidla. Podle zpětné vazby od hráčů a jejich doprovodů 
můžeme být právem hrdí, že jsme udělali skvělý turnaj. 
Ukázali jsme, že i takový malý klub, jakým bezpochyby 
jsme, je schopný pořádat i větší turnaje, a zároveň jsme 
tím dali najevo, že pořádání 1. discgolfové ligy můžeme 
zvládnout. To vše by se nepovedlo bez podpory Města 
Budišov, Kempu Budišov, který nám poskytl na turnajový 
víkend domov a pro hráče připravil obědové menu, Ko-
fola nám zajistila na celý víkend pitný režim, Prodiscgolf.
cz nás podpořil disky do doprovodných soutěží, Zempol 

nám posekal louky, Stavebniny Lhotský dodal pár drob-
ností, které udělají při přípravě hodně, fa Černín nám vy-
hotovila ceny dle našich návrhů. 
Přejdeme rovnou k turnaji samotnému. Ten byl zahájen 
hráčským meetingem v sobotu v 7:30, kde byl hráčům 
vyjasněn layout. Starosta města popřál hráčům co nej-
lepší výkony a hráči se vydali vstříc discgolfparku staros-

tova slova vyplnit. Starostova slova si vzali k srdci i naši 
draci. Po prvním sobotním kole ze dvou držel Martin Mor-
kes ve své výkonnostní kategorii parádní dělené první 
místo s výsledkem +9. Nakonec první hrací den Martin 
uzavřel, po výsledku v druhém kole +11, na krásném 
3. místě s celkovým skóre +20. Já, Kuba a Lukáš jsme 
bojovali v jiné výkonnostní kategorii. Já jsem, společně 
s Kubou držel po sobotě a dvou náročných kolech děle-
né 3. místo s celkovým skóre +13. Lukáš sobotu uzavřel 
s výsledkem +22. V neděli v 10:00 pokračoval program 
třetím závěrečným kolem, opět doprovázený příjemnou 

letní teplotou a lehkým vánkem. Po dvou sluncem prozá-
řených dnech, plných krásných discgolfových momentů, 
skvělé atmosféry a lítých bojů o přední pozice v jednotli-
vých kategoriích, byli známi jejich vítězové. 
Naši draci bojovali do posledních hodů o co nejlepší vý-
sledek. Martinovi bylo třetí kolo málo a po jeho odehrání 
byl na děleném druhém místě. Musel tedy do rozhozu 
a po dvou odehraných extra jamkách nakonec bral 3. 
místo. Gratulace, Martine, za skvělé umístění! Kuba uká-
zal pevné nervy, zahrál ve třetím kole +4, ale bohužel 
ani to nestačilo. 3. místo neudržel a skončil jeden hod 

Discgolfové polety
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Střelecké soutěže - jak klubové, tak soutěže veřejné - 
běží naplno. Jejich výsledky si můžete prohlédnout na 
našich klubových stránkách www.avzo-budisov.cz  
17. 6. další kolo oblastní soutěže Válečný veterán za 
účasti 22 střelců. Soutěž se skládá ze tří kategorií: 1) 
válečný veterán, 2) historik a 3) krátké zbraně. Výsledky 
na našich stránkách.
5. 7. Soutěž Moravský duel. Tato soutěž má již mnohale-
tou tradici – bližší info ve zpravodaji.
8. – 9. 7.  MČR ve střelbě z předovek Sokolov. 2x třetí 
místo Petr Bartošek a 2x první místo Miroslav Halabrín.
30. 7. a 6. 8. se uskuteční další kolo Oblastní soutěže ve 
střelbě z předovek.

Za AVZO Petr Bartošek

Svátky se mají světit, a tak i my, 
sportovně střelecký klub AVZO Budi-
šov n. Bud., si vytváříme svoje tra-
dice. Ve spojení s největším morav-
ským národním svátkem 5. července 
2023 na státní svátek jsme pořádali 
již 11. ročník této sportovně střelecké 
soutěže.
Sportovně střelecké soutěže a vůbec 
veškerá činnost na střelnici vyžadují 
jednoznačné dodržování bezpeč-
nosti a celý systém poučení, kontrol 
a řídících pokynů. Soutěž tedy zača-
la kontrolami, školením jak o bezpeč-
nosti, tak o průběhu se zaměřením 
na kontroly zbraní po každém jednot-

livém duelu, a také podpisem o pro-
školení. Účastníci také měli prostor 

pro dotazy a upřesnění. Účastníci 
letošní soutěže byli všichni zkušení, 

Info příznivcům sportovní střelby

Moravský duel

za bednou. Škoda, ale i tak krásný výsledek. Já jsem za-
hrál nejhorší kolo ze všech a výsledek +12 mne poslal 
na celkové 6. místo. Lukáš ukončil turnaj na celkovém 
13. místě. Ovšem Lukášovi všechna čest, neb nesl na 
svých bedrech ještě ředitelování celého turnaje a s tím 
spojenou práci. 
Součástí turnaje byly i vedlejší soutěže. Hráči měli mož-
nost zápolit o disky v CTP. Na turnaji byl vyhlášen Ace-
pool a jelikož nepadlo během turnaje hole in one neboli 
eso, rozhodlo se o Acepoolu v rozhozu. Na něm jsem si 
spravil chuť a bral jsem cenu ve formě šustivých papírků 
s hlavami známých osobností za nejblíže umístěný disk 
ke koši. Turnaj byl ukončen závěrečným vyhlášením ví-

tězů, rozdáním cen z doprovodných soutěží a losováním 
pětice hráčů, kteří obdrželi disk. Pak už každý šel svou 
cestou, my si mohli oddychnout a dát si jedno zaslouže-
né. Víkend to byl náročný, vyčerpávající, zároveň krásný, 
ale hlavně plný toho, co nás baví - discgolfu.
A Vás, kteří jste dočetli až sem, zvu na jednu velmi vý-
znamnou událost. Není to nic menšího než Mistrovství 
České republiky Amatérů, které bude u nás v Budišo-
vě o víkendu 25. - 28. 8. a kterého jsme spolupořadateli 
a samozřejmě se jej i zúčastníme. Přijďte nás podpořit, 
fandit a doufat, že urveme třeba i tu bednu. Ať to lítá!

Hroch Jiří 
DGC Flying Dragons 
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24. června jsme na hřišti stylově 
ukončili fotbalovou sezonu zápasy 
našich mladých nadějí proti rodi-
čům. Celé sportovní odpoledne se 
neslo hlavně ve znamení srandy, ale 
protože fotbal je i vážná věc, tak je 
nutno ve známost dát i výsledky. 10 
mladších žáků nemělo slitování se 
svými maminkami (kterých se sešel 
úctyhodný počet 11 kopretin) a na-
dělili jim krutý debakl 12:2. Starší 
žáci (v počtu 15 borců) už to neměli 
tak snadné, protože 8 tatínků kladlo 
tuhý odpor. O konečném výsledku se 

dodnes vedou spory, ale zaknihován 
nakonec byl výsledek 6:6. Po spor-
tovních výkonech na všechny čekala 
zasloužená odměna v podobě slad-
kostí, pochutin a dalších dobrot. Na 
závěr se sluší poděkovat všem, kte-
ří se podíleli na průběhu a dobrém 
zdaru celé akce, tj. spolku TJ Spar-
tak, městské firmě TeSport, řeznictví 
Grygar, Mirovi Týnovi staršímu, panu 
Kolaříkovi a hlavně všem dětem 
a rodičům. Těšíme se na viděnou na 
startu další fotbalové sezony.   

Martin Bartošek
Samozvaný Klopp

V sobotu 8. 7. 2023 se konalo v areálu blanenské My-
slivny zábavné společenské odpoledne. Proběhl zde 

Charitativní den pro 
Jakuba Bačkovské-
ho. Tuto krásnou akci 
uspořádali kamará-
di rodiny Lumír Rek 
a Michal Souček. 
Pro malé i velké ná-
vštěvníky byl připra-
ven bohatý kulturní 
program, atrakce pro 
děti, autogramiáda 
blanenských sportov-
ců, dražba hokejo-
vých hraných dresů. 
Zábavným odpoled-
nem všechny přítom-
né provázela Niki s prasátkem Cecil a Opičák. 
Celý program zahájil ve 12.30 hodin koncert blanenské 
dechové hudby. Dále vystoupily mimo jiné skupiny Nova-

Charitativní odpoledne

Ukončení sezony mladých fotbalistů

a tak všichni jako samozřejmost přijímali organizační po-
kyny a spolupracovali v organizaci v průběhu soutěže. 
V letošním roce jsme měli novinku, pořadí duelistů připra-
vené počítačem, bylo bez komplikací a plynulé.
Průběh soutěže byl velmi vyrovnaný a při sklápění po-

sledního dvojčete často velmi těsný. Takže za bezproblé-
mový průběh soutěže v dobré pohodě musíme poděko-
vat všem přítomným. Všichni přítomní obdrželi upomín-
kové ceny a společně jsme se vyfotili.

Pavel Opletal st.
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CZ.03.02.01/00/22_018/0000298

Zastavení exekuce
V dnešním článku se zaměříme na aktuality týkající se 
exekucí, přesněji zastavování starých bezvýsledných 
exekucí. Mezi problémy, s kterými se naše poradna se-
tkává v současné době poměrně často, jsou právě tyto 
exekuce, proto si na modelovém příkladu ukážeme situ-
aci fiktivního klienta a následné řešení jeho situace ve 
spolupráci s Občanskou poradnou. 

Zastavení starých bezvýsledných exekucí
Od 1. ledna 2023 se mohou zastavit ty exekuce, u kte-
rých během šesti let nedošlo k žádnému vymožení část-
ky, která by pokryla alespoň náklady na exekuce. Sami 
nemusíte dělat nic. Exekutor sám vyzve věřitele, aby do 
30 dnů sdělil, zda se zastavením exekuce souhlasí nebo 
ne. Pokud souhlasí, exekuce se zastaví. Pokud nesou-
hlasí, zaplatí zálohu na náklady exekuce 500 Kč a exe-
kuce bude pokračovat. 
•	 Pokud věřitel zálohu nezaplatí, exekutor exekuci 

zastavuje.
•	 Pokud věřitel zálohu složí, exekuce pokračuje 

minimálně další 3 roky a v této době není možná 
zástava. Věřitel může o prodloužení požádat ještě 
jednou opět po třech letech. Nicméně poté ji již 
exekutor zastaví. 

V některých výjimečných případech se záloha neplatí: 
vymáhání výživného pro nezletilé děti, náhradního vý-
živného, náhrady újmy způsobené pracovním úrazem, 
nemocí z povolání ublížením na zdraví nebo trestným 
činem, nebo případů, kdy by zastavení exekuce odporo-
valo dobrým mravům.
Až na pár výjimek bezvýsledná exekuce nesmí trvat déle 
než 12 let od pravomocného zahájení nebo posledního 
vymoženého plnění převyšujícího náklady exekuce.

Příběh pana Karla
Pan Karel navštívil poradnu z důvodu nařízení srážek 
z jeho starobního důchodu. Tato situace je pro něj li-

kvidační, je v seniorském věku, vdovec, bydlí sám, má 
mnoho výdajů. Srážky na jeho příjmu znatelně ovlivňují 
jeho kvalitu života. Sám vůbec neví, o jakou exekuci se 
jedná, nikdy si nic nepůjčil a domnívá se, že se exekutor 
zmýlil. Sociální pracovnice se začala jeho problémem 
zabývat, vysvětlila mu současnou situaci a navrhla mož-
ná řešení, včetně jejich dopadů na pana Karla. Panu 
Karlovi nedávno zamřela manželka, tudíž se mu zvýšil 
příjem o vdovecký důchod. Sociální pracovnice zjistila, 
že exekuce, která je nově z příjmu pana Karla strhává-
na, je na jeho důchod uvalena již delší dobu, nicméně 
kvůli nezabavitelné částce mu nemohla být srážka pro-
váděna. Nezabavitelná částka je částka, která dlužníkovi 
z jeho měsíčních příjmů nesmí být sražena a zůstává mu 
ke krytí základních životních potřeb. Po smrti manželky 
mu byl přiznán vdovecký důchod, ten jeho příjem zvýšil, 
a daná částka překročila nezabavitelnou částku. Sociál-
ní pracovnice provedla sociální šetření jeho aktuálního 
stavu. Exekuce uvalena na jeho starobním důchodě patří 
původně jeho manželce, která během manželství vytvo-
řila několik úvěrů, své dluhy mu zatajila, a po její smrti 
přešly exekuce na jeho osobu. Úvěry, které později pře-
šly na dluhy, byly nabyty během manželství, tudíž jsou 
brány jako společné jmění manželů. Dluhů měla manžel-
ka mnoho a některé z nich splňuji podmínky zastavení, 
u kterých během šesti let nedošlo k žádnému vymožení 
částky, která by pokryla alespoň náklady na exekuce. 
Panu Karlovi však stále zbyly dvě exekuce, které musí 
hradit ze svého důchodu, neboť věřitelé zaplatili zálohu 
na náklady exekuce 500 Kč a exekuce budou pokračo-
vat. S panem Karlem je rozjednána možnost oddlužení, 
aby dluhy dále nenarůstaly o náklady exekutora, nadto 
insolvenční zákon důchodcům přiznává ještě výhodnější 
podmínky, jelikož důchodci jsou zvlášť zranitelnou 
skupinou. Pokud důchodce plní oddlužení alespoň po 
dobu 3 let, tak dojde k jeho oddlužení a odpuštění zbytku 
dluhů, a to nehledě na uhrazenou výši. Panu Karlovi se 
velice ulevilo, zná možnou cestu k vyřešení své situace, 

Občanská poradna

STP – Něco pro zdraví
Dne 9. září od 14 hodin

pořádáme v našem autokempu sportovní odpoledne.
Budeme soutěžit v disciplíně:

 9Hádání čísel  9Hod na barvu
 9Stavění pyramidy  9Hod na plechovky
 9Hádání věcí  9Kuželky atd.

Startovné je 30 Kč.

Zveme všechny členy i nečleny, hrajeme o ceny, přijďte si zasportovat!
Doufám, že přijdete a rádi se pobavíte 😊.

Za STP I. Matýsková

Rock, Pohledy nebo silák Franta z Brna. Během odpo-
ledne byly předány finanční dary rodině Kubíka od firem 
a soukromých osob z regionu. Velké poděkování patří 

našim kamarádům, pořadatelům, účinkujícím, sponzo-
rům a všem návštěvníkům této krásné akce.

Pavel Bačkovský 
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ČLENOVÉ VÝBORU ZO ČZS BUDIŠOV NAD BUD. 

ZVOU  NA 

10. POSEZONNÍ 
POSEZENÍ 

S 8. ROČNÍKEM 
VÝSTAVY OVOCE, 

ZELENINY A KVĚTIN

v sobotu 23.9.2023  
ve 13:00 hod. 

v prostorách drůbežárny            
Program:  
Registrace vlastních výpěstků do soutěže 8.ročníku Výstavy ovoce, zeleniny a 
květin v sobotu od 10:00 do 12:00 hod.  s možnosti výhry  
Občerstvení zajištěno 
Soutěže pro malé i velké 
Tombola 

 
 

 

Prosíme všechny o zapojení se do soutěží i tomboly. Radost 
uděláte sobě, ale i někomu dalšímu. 

Vemte s sebou dobrou náladu 

Ceník inzerce

Inzerce

Zveřejnění kulturních, společenských a sportovních akcí v rozsahu: název akce, termín, místo, čas, 
pořadatel, kontakt na pořadatele (nevztahuje se na akce konané v rámci předvolebních kampaní) zdarma

Inzerce – reklamní plocha:
řádková inzerce
1/4 strany A4 
1/2 strany A4 
celá strana A4

 
zdarma

   500 Kč
1 000 Kč
2 000 Kč

Akce pořádané nebo spolupořádané Městem Budišov nad Budišovkou či Střediskem volného času jsou od této 
platby osvobozeny.

vidí nadějné řešení, a je vděčný, že se do poradny 
zastavil a začal svou situaci aktivně řešit. 
Dostali jste se do podobné situace, kdy jste museli řešit 
vzniklou exekuci? Nebo znáte někoho, kdo se nachá-
zí v podobné situaci? Nebojte se řešit své potíže ihned 
a neváhejte se na nás obrátit, jsme tady pro Vás, spo-
lupráce probíhá zcela bezplatně po celou dobu řešení 
případu klienta.  

Přijďte, vše se dá řešit, poradíme a pomůžeme Vám

Otevírací doba poradny v Budišově nad Budišovkou:
Partyzánská 229, 
747 87 Budišov nad Budišovkou 

Pondělí 8:00-11:30 12:00-16:00
Úterý 8:00-11:30 12:00-14:00
Středa 8:00-11:30 12:00-16:00
Čtvrtek 8:00-11:30 12:00-14:00
Pátek pro objednané

Kontakt: 
Vedoucí odborné sociální poradny:
Ing. Michaela Dlabajová, tel.: 604 645 378, email: micha-
ela.dlabajova@odry.charita.cz  

Sociální pracovnice: 
Bc. Lenka Miková
tel: 731 228 547, e-mail: lenka.mikova2@odry.charita.cz
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